

Prospek Ekonomi Regional ASEAN+3 2018 ASEAN+3 Regional Economic Outlook (AREO) 2018 Mesej Utama

Prospek dan Cabaran Makroekonomi

1. Pertumbuhan KDNK di rantau ASEAN+3 diramalkan pada kadar 5.4 peratus bagi tahun 2018, disokong oleh permintaan domestik yang berdaya tahan dan pertumbuhan eksport dengan inflasi yang stabil. Pertumbuhan di negara China dan Jepun, dua ekonomi terbesar di rantau ini, adalah kukuh.
2. Berdasarkan analisis AMRO, kebanyakan ekonomi serantau berada pada kitaran pertengahan perniagaan, yang mana pertumbuhan sedang meningkat dengan jurang keluaran yang kecil sekitar pertumbuhan tren dan keadaan inflasi yang stabil. Dalam kitaran kredit, kredit telah mula perlahan dalam banyak ekonomi serantau selepas tempoh pertumbuhan melebihi tren, sebahagiannya mencerminkan hasil tindakan dasar proaktif oleh pihak berkuasa.
3. Peningkatan dalam permintaan luar telah membolehkan rantau ini membina penampakan lanjut terhadap kejutan luaran. Kadar pertukaran serantau telah menjadi lebih fleksibel dalam beberapa tahun kebelakangan ini dan telah memainkan peranan yang lebih besar sebagai penyerap kejutan.
4. Berdasarkan Peta Risiko Global AMRO yang menganalisis kemungkinan dan jangka masa risiko, dua risiko utama jangka pendek yang dihadapi oleh rantau ini ialah pengetatan keadaan kewangan global yang lebih cepat daripada jangkaan dan peningkatan tekanan perdagangan global. Sekiranya risiko ini menjadi kenyataan, akan berlaku limpahan ke rantau ini melalui aliran keluar modal, kos pinjaman yang lebih tinggi dan kesan buruk terhadap aliran perdagangan dan pelaburan.
5. Untuk menangani risiko dan mengekalkan pertumbuhan, penggubal dasar harus terus membina ruang dasar, khususnya bagi dasar monetari, bagi keadaan kewangan global yang lebih ketat pada masa hadapan. Dasar fiskal mungkin perlu memainkan peranan yang lebih besar dalam menyokong pertumbuhan, tertakluk kepada ruang fiskal dan peraturan fiskal yang ada. Dalam sektor yang mana kerentanan telah terbentuk akibat daripada pertumbuhan kredit pada masa lalu, mengetatkan dasar kehematan makro (macroprudential) dapat membantu melindungi kestabilan kewangan.

Tema: Daya Ketahanan dan Pertumbuhan dalam Dunia yang Kian Berubah

6. Ekonomi ASEAN+3 telah menjalankan strategi "pembuatan untuk eksport" sejak beberapa dekad yang lalu, yang telah mewujudkan dinamik yang kuat dan memperkukuhkan diri untuk merangsang pertumbuhan ekonomi, pekerjaan, produktiviti dan upah.
7. Strategi "pembuatan untuk eksport" ini kini diuji oleh perubahan struktur dalam evolusi rantaian nilai global, yang menunjukkan tanda-tanda kemerosotan dengan kapasiti produktif domestik yang dipertingkatkan yang membolehkan kebanyakan negara membuahkan hasil daripada mengimport input perantaraan. Seimbang dengan kekuatan ini ialah permintaan akhir antara rantau yang semakin meningkat, yang menyerap lebih banyak eksport serantau dan dapat membantu meredakan kejutan luar terhadap dasar perlindungan.
8. Teknologi telah terbukti sebagai serampang dua mata dalam dinamik pertumbuhan "pembuatan untuk eksport". Di satu pihak, dengan teknologi dan automasi, pembuatan tidak lagi dapat menjana peluang pekerjaan seperti dahulu. Sebaliknya, teknologi telah memudahkan kemunculan sektor perkhidmatan sebagai enjin pertumbuhan ekonomi dan pekerjaan baru yang berpotensi.
9. Untuk memberi respons kepada pelbagai cabaran ini, rantau ini secara keseluruhannya perlu mengukuhkan kesalinghubungan dan integrasi antara rantau untuk memenuhi permintaan antara rantau yang semakin meningkat dan meningkatkan daya tahan rantau ini terhadap kejutan luaran. Bagi ekonomi individu, cadangan utama adalah untuk membina daya tahan melalui pelbagai enjin pertumbuhan, termasuk melalui sektor perkhidmatan yang semakin meningkat.
10. Sumber yang mencukupi dan kepelbagaian dalam pembangunan di rantau ASEAN+3 merupakan sumber kekuatan. Usaha dasar perlu memberi tumpuan kepada peningkatan kesalinghubungan melalui pelaburan dalam infrastruktur domestik dan antara rantau, serta dasar pemudahan perdagangan. Dasar untuk membina sektor perkhidmatan dan modal insan yang bersemangat adalah sesuai, termasuk membuka sektor perkhidmatan dan memanfaatkan ketersediaan modal insan merentasi rantau ASEAN+3 melalui dasar tenaga kerja dan imigresen yang menyokong.

Penafian: Versi Bahasa Melayu ini adalah terjemahan dokumen asal dalam Bahasa Inggeris (<http://www.amro-asia.org/asean3-regional-economic-outlook-2018-key-messages/>).

Walaupun setiap usaha dilakukan untuk memastikan ketepatan terjemahan, dalam kes percanggahan, dokumen asal Bahasa Inggeris akan diterima pakai.